



ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း (အိုင်အိုအမ် မြန်မာ) မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH)



IOM ၏ မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH) လုပ်ငန်းစီမံကိန်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် မည်သည့်အတွက်ကြောင့် အရေးကြီးပါသနည်း။

IOM ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများသည် မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု (MNCH) အရည်အသွေးကို မြှင့်တင်ရန်နှင့် ဆောင်ကျဉ်းပေးရန် ကျန်းမာရေးစနစ်များနှင့် ပြည်သူ့လူထုအခြေပြုစနစ်များကို ခိုင်မာအားကောင်းစေပါသည်။ စီမံချက်သည် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာမူဝါဒ၊ လမ်းညွှန်များ ထူထောင်အားပေးခြင်းတို့နှင့် ကျန်းမာရေးမြှင့်တင်မှုနှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များအတွက် လိုအပ်သည့်ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ဖြည့်ဆည်းပေးရန်၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများအတွက် အကူအညီများပေးအပ်ရန် ရည်ရွယ်ပါသည်။ ဤသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုခံယူသော အမှုအကျင့်များကို အားပေးမြှင့်တင်ရန်၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသည့်အချိန်တိုင်းတွင် ရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် စောင့်ရှောက်ကုသမှုများအား လက်လှမ်းမှီရရှိစေရန်၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများအကျိုးဝင်သော ရေရှည်တည်တံ့သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုစနစ်များဖော်ထုတ် ထူထောင်၍ အားကောင်းခိုင်မာလာစေရန်၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုရရှိရန် ဦးတည်ဆောင်ရွက်သော ကျန်းမာရေးလုပ်သား အင်အားစုများကို အားပေးကူညီရန်၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီရန်ဖြစ်ပါသည်။



IOM ၏ မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH) လုပ်ငန်းများ

- အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ နှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းကျန်းမာရေး လုပ်သားများအားပံ့ပိုးကူညီကြီးကြပ်ပေးခြင်းနှင့် လစဉ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲရာတွင် မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများနှင့် အတူတကွပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းကျန်းမာရေးလုပ်သားများအတွက် သင်တန်းပေးမှုများ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်း။
- စီမံခန့်ခွဲမှုအထောက်အကူပြု ကျန်းမာရေးသတင်းစနစ် (HMIS) ကို အားကောင်းစေခြင်း။
- ကျေးရွာအုပ်စု ကျန်းမာရေးကော်မတီများနှင့် ကျေးရွာကျန်းမာရေးကော်မတီများအား ပိုမိုအားကောင်းစေခြင်း။
- ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နှင့် ၅ နှစ်အောက်ကလေးများအတွက် အရေးပေါ်လူနာညွှန်းပို့လွှဲပြောင်းထောက်ပံ့မှု ရယူနိုင်ရန် ထောက်ပံ့ပေးခြင်း။
- ကျန်းမာရေးဌာနများအတွက်မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့်ဆေးဝါးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများဖြည့်တင်းပေးခြင်း။

မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတွင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်သူများအတွင်း မိခင်နှင့်ကလေး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သုတေသနလုပ်ဆောင်ခြင်း

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတို့နှင့် လက်တွဲကာ IOM သည် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတွင် နေရာအတည်တကျနေထိုင်ခြင်း မရှိသူများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်ကြသူများ၏ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအား လက်လှမ်းမှီရရှိနိုင်မှုကိုလေ့လာရန် ဘိုကလေးနှင့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်များတွင် ၂၀၁၄ခုနှစ်အတွင်း သုတေသနစစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ပါသည်။ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအပေါ်မူတည်၍ ကျန်းမာရေးစနစ် ခိုင်မာအားကောင်းရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လူတိုင်းလက်လှမ်းမှီသည့် သာတူညီမျှကျန်းမာရေး လွှမ်းခြုံမှုစနစ်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အခွင့်အရေးတန်းတူညီမျှမှု မြှင့်တင်ရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်သူမိခင်နှင့် ကလေးများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လက်လှမ်းမှီလာနိုင်စေရန် နည်းလမ်းများရှာဖွေရာတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမည့် ထိခိုက်ခံစားရလွယ်သော လူဦးရေကို ဖော်ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။



IOM ၏ အရေးပေါ်လူနာညွှန်းပို့ လွှဲပြောင်းကုသမှုပုံစံရန် ထောက်ပံ့ပေးခြင်း

"သူပထမဦးဆုံးအကြိမ် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းမှာပဲ သူ့ရဲ့ ကိုယ်ဝန်က ကလေးတစ်ယောက် ထက်မကဘူးဆိုတာ စမ်းသပ်မိလိုက်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့ကို IOM ရဲ့ အရေးပေါ် လူနာညွှန်းပို့ လွှဲပြောင်းထောက်ပံ့မှုအကြောင်းရှင်းပြပြီး နောက်ထပ်စမ်းသပ် စစ်ဆေးကုသမှုပုံစံရန် ဖြန့်ချိပေးခဲ့ပါတယ်။ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွေအပြီး မှာတော့ သူ့မှာ သုံးစွာပူး ကိုယ်ဝန်ရှိနေကြောင်း အတည်ပြုနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သားဖွားမီးယပ် အထူးကု ဆရာဝန်ကြီးမှ သူ့အား အောင်မြင်စွာခွဲစိတ်မွေးဖွားပေးခဲ့ပြီး ကလေးတွေ က မွေးကာစမှာ ဥ ပေါင်စီပဲရှိပါတယ်။ ဆေးဝါးနဲ့ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုကုန်ကျစရိတ်တွေ၊ လမ်းခရီးစရိတ်နဲ့ စားသောက်စရိတ်တွေကို IOM ရဲ့ အရေးပေါ်လူနာညွှန်းပို့ လွှဲပြောင်းထောက်ပံ့မှုစနစ်အရ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့တာကြောင့် အခုလို ဥ မှာပူး ကလေးတွေ ကို ဆေးရုံမှာ အခက်အခဲမရှိဘဲ မွေးဖွားနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။"

(ဒေါ်မျိုးမျိုးထွေး၊ သားဖွားဆရာမ၊ မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်)

မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသရှိ မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH) လုပ်ငန်းစီမံကိန်း

ဧရာဝတီ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသသည် ဝေးလံပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် အခက်အခဲများစွာရှိသောဒေသ ဖြစ်သည်။ ခရီးသွားလာရေးတွင် လေ့ ကိုသာ အဓိကအားထားရပြီး စရိတ်စကကြီးမြင့်သကဲ့သို့ ခရီးလည်းမတွင်ပေ။ ထို့ကြောင့် လူနာများ သည် ဆေးရုံဆေးခန်းများသို့ အချိန်နှောင်းမှ ရောက်ရှိလာကာ မသေဆုံးသင့် ဘဲ သေဆုံးကြရသည်။ ရာသီအလိုက် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြသူများနှင့် ရွာတွင်အတည် တကျနေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ လေ့များဖြင့် လှည့်လည်သွားလာနေထိုင်သူ အများအပြား ရှိရာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသ ဘိတ်ကလေးနှင့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့နယ်များတွင် IOM သည် မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေးကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု (MNCH) လုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှ စတင်၍ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းကာအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။



ကယားပြည်နယ်ရှိ မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH) လုပ်ငန်းစီမံကိန်း

ကယားပြည်နယ်တွင် မျိုးနွယ်စု ၉ စုထက်မက နေထိုင်ကြပြီး ဘာသာစကား ၆မျိုးထက် မက ပြောဆိုသုံးစွဲနေကြသည်။ ယင်းဒေသတွင်အုပ်ချုပ်ရေး၊ သဘာဝသယံဇာတ ရင်းမြစ်များဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ၏ အခွင့်အရေး များအား အသိအမှတ်ပြုရေးတို့နှင့် ဆက်နွယ်သော ပဋိပက္ခများ အခက်အခဲများက ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးဖြစ်စေသည်။ ထိုသို့သော အကြောင်းများကြောင့် လူများစွာတို့သည် ထိုင်း နိုင်ငံအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ကြရသည်။ ကယားပြည်နယ်အတွင်း ကျန်ရစ်ခဲ့သူ အများစုမှာလည်း အတင်းအကြပ် ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားခြင်း ခံခဲ့ကြရ သည်။ IOM အနေဖြင့် ကယားပြည်နယ်အတွင်း လှိုင်ကော်၊ ဒီမောဆို၊ ဖားဆောင်း၊ ဖရူဆို၊ ရှားတော၊ ဘော်လခဲနှင့် မယ်စွဲမြို့နယ်များတွင် မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု (MNCH) လုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ၂၀၁၄

ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းမှစတင်ကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

မိခင်၊ မွေးကင်းစနှင့် ငါးနှစ်အောက်ကလေး ကျန်းမာရေး (MNCH) လုပ်ငန်းတွင် IOM ၏ အဓိကမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှာ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ဒေသ ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းကျန်းမာရေးလုပ်သားများ၊ ကျေးရွာအုပ်စုကျန်းမာရေးကော်မတီများ၊ ပြည်သူ့လူထုအခြေပြု အဖွဲ့အစည်းများ၊ UN အဖွဲ့အစည်းများ၊ INGO များ နှင့် LNGO များ ပါဝင်ပါသည်။

ရွှေ့ပြောင်းသွားလာ နေထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း (IOM)

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာရုံး

၃၁၈ (က) အလုံလမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ မြန်မာ ဖုန်း - ၂၀၅၅၈၈၊ ၂၀၁၀၉၆၀ ~ ၆၂၊ ၀၉၅၇၃၂၃၆၆၇၉၊ ၀၉၅၇၃၂၃၆၆၈၀၊ အီးမေးလ် - iomyangon@iom.int ဝက်ဘ်ဆိုဒ် - www.iom.int



အလှူရှင်များနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ကျေးဇူးတင်လျက်

